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Stručni odbor (2024.- 2026.) 

 
ZAPISNIK sa 2. sjednice Stručnog odbora Hrvatskog knjižničarskog društva 

2. sjednica Stručnog odbora Hrvatskog knjižničarskog društva održana je u ponedjeljak 9. 
prosinca 2024. od 10 do 11.40 putem platforme Zoom uz predloženi 

 
Dnevni red: 

0. Usvajanje Dnevnog reda 
1. Usvajanje Zapisnika 1. konstituirajuće sjednice Stručnog odbora 
2. Informiranje o sastavu sekcija i komisija 

3. Dogovor oko procedure za kandidiranje članova HKD-a u IFLA-ina tijela 
4. Mrežne stranice HKD-a – opisi te planovi i programi sekcija i komisija 
5. Razno. 

 
Sjednicu je sazvala Martina Plaščak, predsjednica Stručnog odbora.  
 
Sjednici su se odazvali članovi: 

1. Martina Plaščak, predsjednica Stručnog odbora i predsjednica Komisije za srednjoškolske 
knjižnice 

2. Jasenka Pleško, predsjednica Hrvatskoga knjižničarskog društva 

3. Dejana Golenko, predsjednica Komisije za visokoškolske knjižnice 
4. Alma Lušetić, predsjednica Komisije za javno zagovaranje 

5. Ana Vukadin, predsjednica Komisije za klasifikaciju i predmetno označivanje 
6. Anita Malkoč Bišćan, predsjednica Komisije za prilagodbu i pristupačnost knjižničnih usluga 

7. Arijana Pavelić, predsjednica Komisije za bolničke knjižnice 
8. Berislav Čović, predsjednik Komisije za povijest knjige i knjižnica 

9. Dragana Koljenik, predsjednica Komisije za informacijske tehnologije 
10. Evgenia Arh, predsjednica Komisije za statistiku i pokazatelje uspješnosti u knjižnicama 
11. Indira Šamec Flaschar, potpredsjednica Komisije za muzejske i galerijske knjižnice (zamjena za 

Marinu Vinaj) 

12. Iva Grković, predsjednica Komisije za narodne knjižnice 

13. Lidija Šajatović, predsjednica Radne grupe za informacijsko-referalnu službu i usluge 

14. Maja Sever Pavić, predsjednica Radne grupe za serijske publikacije 
15. Marijana Špoljarić Kizivat, predsjednica Komisije za zavičajne zbirke 

16. Mirna Grubanović, predsjednica Komisije za izgradnju i opremu knjižnica 
17. Morana Peranić, predsjednica Komisije za knjižnične usluge za djecu i mladež 
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18. Nikolina Štrbac, predsjednica Radne grupe za društvene medije 

19. Petra Pancirov, predsjednica Komisije za katalogizaciju 
20. Renata Petrušić, predsjednica Komisije za autorsko pravo i otvoreni pristup i zamjena za 

Matildu Justinić, predsjednicu Radne grupe za normizaciju 
21. Sanja Brbora, predsjednica Komisije za knjižničarsko nazivlje 
22. Sanja Kosić, predsjednica Komisije za nabavu knjižnične građe i međuknjižničnu posudbu 

23. Silvija Perić, predsjednica Komisije za slobodan pristup informacijama i slobodu izražavanja 

24. Siniša Petković, predsjednik Radne grupe za manjinske knjižnice 

25. Tatijana Petrić, predsjednica Komisije za državne informacije i službene publikacije 
26. Višnja Novosel, predsjednica Komisije za upravljanje 
27. Jasmina Sočo, predsjednica Komisije za zaštitu knjižnične građe 

28. Lana Zrnić, predsjednica Komisije za zelene knjižnice 
29. Ksenija Švenda Radeljak, predsjednica Komisije za pravne i srodne knjižnice 
30. Iva Klak Mršić, predsjednica Komisije za obrazovanje i stalno stručno usavršavanje 
31. Ivana Klajzner, predsjednica Komisije za glazbene knjižnice i zbirke 
32. Ivana Majer, predsjednica Komisije za medicinske knjižnice 
33. Klaudija Mandić, predsjednica Komisije za pokretne knjižnice 

 
Na sjednici su sudjelovali i 

1. Aleksandra Cvitković, predsjednica Nadzornog odbora 
2. Dunja Marija Gabriel, predsjednica Etičkog povjerenstva 
3. Merien Hadrović, urednica Elektroničkih izdanja HKD-a 

4. Vedran Bužančić, administrativni tajnik HKD-a 

 

Ad. 0. Usvajanje Dnevnog reda 
Dnevni red 2. sjednice Stručnog odbora usvojen je jednoglasno. 
 
Ad. 1. Usvajanje Zapisnika 1. konstituirajuće sjednice Stručnog odbora 
Zapisnik 1. konstituirajuće sjednice Stručnog odbora prihvaćen je uz sugestiju Sanje Brbora koja smatra 
da bi trebalo ispraviti obrazloženje Ad. 2. jer postoji tipfeler u mandatu i rečenica je nezavršena. Uz ime 
Silvije Perić treba pisati da je predsjednica u bivšem sazivu te da je ona samo vodila sastanak. Maja 
Sever Pavić moli da se ispravi ime radne grupe – nije komisija nego Radna grupa za serijske publikacije. 
Alma Lušetić već je poslala mailom primjedbu o krivo upisanoj prisutnosti na sjednicama. 
 
Ad. 2. Unformiranje o sastavu sekcija i komisija 
Jasenka Pleško navodi da HKD ima sve podatke o članovima, tko je sve primljen u novi mandati, treba 

se samo pripremiti pregledna tabela članova pojedinih komisija i radnih grupa 

Predlaže da se odredi datum do kad će se objaviti javni poziv da se popune naknadno utvrđena prazna 

mjesta unutar komisija i radnih grupa ili će Stručni odbor donijeti odluku da se do iduće skupštine neće 

popunjavati prazna mjesta, što je zapravo u skladu s pravilnicima.  

Klaudija Mandić protivi se naknadnom popunjavanju mjesta u komisijama i radnim grupama, smatra da 

su skupština i rokovi iza nas, nije pošteno prema komisijama i radnim grupama koji su sve obavile na 

vrijeme te da je to nepoštivanje članova koje redovno obavljaju svoj posao.  

Maja Sever Pavić smatra da je naknadno primanje članova bilo u suprotnosti sa Statutom i pravilnicima 

i procedurama.  

Tatijana Petrić, Berislav Čović, Sanja Brbora i Jasmina Sočo izjavili su slaganje s kolegicama i da nema 

potrebe za forsiranjem i postupcima izvan Statuta. 

Jasenka Pleško kaže da su neke komisije i radne grupe naknadno utvrdile prazna mjesta i da su neke 

komisije i radne grupe imale veliki broj kandidata te da bi im možda trebalo dati šansu. 

Dunja Maria Gabriel u ime Etičkog povjerenstva smatra da su sve procedure prošle te navodi primjer 

Komisije za prilagodbu i pristupačnost knjižničnih usluga kojoj je unatoč većeg broja prijava i 
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pridruženih članova ostalo jedno upražnjeno mjesto. Pita se je li to neki propust jer je primjedbi na to 

bilo. 

Anita Malkoč Bišćan obrazlaže slučaj Komisije za prilagodbu i pristupačnost knjižničnih usluga u kojoj 

je ostalo jedno upražnjeno mjesto redovnog člana jer kolegica, pridruženi član, koja iznimno puno 

doprinosi radu Komisije zbog privatnih razloga nije stigla proći proceduru i predati na vrijeme molbu. 

Praksa te Komisije je da prazna mjesta redovnih članova popunjava aktivnim pridruženim članovima.  

Dunja Maria Gabriel smatra da ne treba ići mimo procedure te da zbog svih navedenih primjera svakako 

treba dopuniti Pravilnik o radu tijela HKD-a.    

Jasenka Pleško moli da se oblikuje zaključak SO vezano uz naknadno primanje članova, hoće li se 

raspisati novi poziv ili ne, te da zaključak ostane u zapisniku.  

Martina Plaščak zaključuje da nema naknadnog primanja članova u komisije i radne grupe u kojima je 

ostalo praznih mjesta jer to nije u skladu s pravilnicima i procedurama. Trebat će poraditi na 

procedurama i na dopunama Pravilnika o radu tijela HKD-a kako bi se ubuduće izbjegle ovakve situacije 

te da će dorađeni Pravilnik utjecati i na tekst novog etičkog kodeksa. 

 

Ad. 3. Dogovor oko procedure za kandidiranje članova HKD-a u IFLA-ina tijela 
Ana Vukadin izjavljuje da od 2023. nije članica Stalnog odbora Sekcije za katalogizaciju. 
Jasenka Pleško izjavljuje da je svim predsjednicima sekcija kad su bili izbori najavila da je ovo izborna 
godina i u IFLA-i i da prijedlozi kandidata trebaju doći kroz sekcije. Poslat će se upitnik koji će ispuniti 
predsjednici komisija / radnih grupa u skladu s dogovorom na svojim sastancima kako bi se vidio 
preliminarni interes članova HKD-a za IFLA-ina tijela jer će možda postojati interes za neka nova tijela 
u kojima HKD dosad nije imao svojih članova. 
Uobičajeno je da se onome kome ističe prvi mandat u IFLA-i produžuje još jedan. Rad u IFLA-i je 
zahtjevan, mnoga tijela imaju mjesečne sastanke i članovi obavljaju zadane zadatke, tako da osoba 
treba biti spremna aktivno sudjelovati.  
HKD ima dokument koji regulira članstvo u IFLA-i. Članovi moraju biti svjesni da većinu troškova za 
odlazak na IFLA-u plaćaju sami (dio snosi Ministarstvo kulture). Suma novaca koja se dobije od 
Ministarstva kulture dijeli se na broj članova koji ide. Iduća IFLA je u Astani. Putovat će članovi kojima 
ističe mandat u IFLA-inim tijelima. Svi oni koji se priključe radu IFLA-e trebaju pridonijeti vidljivosti 
HKD-a u IFLA-i te prenijeti iskustva iz IFLA-i u rad HKD-a. 
Dejana Golenko pita što ako ima više zainteresiranih iz jedne komisije za rad u istom tijelu IFLA-e. 
Jasenka Pleško smatra da se trebaju dogovoriti unutar komisije za jednog kandidata. Kroz upitnik koji će 
poslati prikupit će se samo iskaz interesa. Osim imena i prezimena kandidata te tijela za koje se 
kandidira, trebat će priložiti i motivacijsko pismo te koji je doprinos HKD-u od članstva u tom tijelu 
IFLA-e.  
Dunja Maria Gabriel napominje da se izostanak s IFLA-ine konferencije u četverogodišnjem mandatu 
tolerira samo jedanput (treba provjeriti je li se to u međuvremenu promijenilo) te da se ustroj SO 
napravio prema ustroju IFLA-e te da je IFLA u međuvremenu promijenila ustroj, ali mi nismo. IFLA sada 
ima 22 člana po komisijama, mi imamo i dalje 5 do 11. Treba vidjeti slijedimo li i dalje ustroj IFLA-e, ako 
da, moramo i to usklađivati.  
Tatijana Petrić smatra da nema procedure te da mandate ne treba potvrditi na brzinu.  
Jasenka Pleško kaže da je iskaz interesa preko upitnika također dio procedure te moli da se sugerira o 
čemu još treba voditi računa, treba li još neki međukorak ili dodatno pitanje u upitniku, te da se o 
tome raspravi na idućoj sjednici SO. 
Dunja Maria Gabriel kaže da bi bilo dobro da se komisije HKD-a dogovore oko jednog kandidata za 
pojedino tijelo IFLA-e. 
Jasenka Pleško navodi proceduru iz Pravilnika o sudjelovanju HKD-a u radu IFLA-e. Odluku o 
kandidatima treba imati prije 13. siječnja.  
 
Ad. 4. Mrežne stranice HKD-a – opisi te planovi i programi sekcija i komisija 
Martina Plaščak napominje da podaci nisu ažurirani.  
Jasenka Pleško kaže da mrežne stranice HKD-a i nakon gotovo godinu dana nisu ažurirane, ali nada se 
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da će to biti do kraja godine (barem podaci o članovima tijela HKD-a).  Upitnici su se slali u nekoliko 
navrata jer prikupljeni podaci nisu bili ujednačeni. Moli predsjednike sekcija da pogledaju uvod te plan i 
program koji su sada na mrežnim stranicama, ažuriraju tekstove (plan i program za ovaj mandat) i 
pošalju JKD-u. Tekstove bi trebalo lektorirati. Ponovit će se poziv za uredništvo mrežnih stranica.  
 
Ad. 5.  Razno. 
Jasenka Pleško  napominje da nije stigla pripremiti pismeni izvještaj. Boravila je u Bukureštu gdje se 
potpisao  Erasmus K2 projekt. Izvijestila je i o 1. projektnoj aktivnosti koja je vezana uz skup slobodnog 
pristupa informacijama.  
Postavljen je upit vezan uz dopis Sekcije za visokoškolske knjižnice koji se tiče položaja visokoškolskih 
knjižničara.  Jasenka Pleško odgovara da na Hrvatskom knjižničnom vijeću još nisu došli do točke 
Razno. 
  
 

Zagreb, 7. siječnja 2025.  
 
Zapisnik sastavile: 
Martina Plaščak, predsjednica SO 
Jasmina Sočo, potpredsjednica SO 
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